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PM 2009:38 RIV (Dnr 322-3001/2008) 

 

 

Specialskolemyndighetens förslag till förändring av specialsko-

lans timplan 
Remiss från Utbildningsdepartementet 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande 

Som svar på remissen ”Specialskolemyndighetens förslag till förändring av spe-

cialskolans timplan” överlämnas och åberopas denna promemoria. 

 

 

Föredragande borgarrådet Lotta Edholm anför följande. 

 

Ärendet 

 

Utbildningsdepartementet har remitterat Specialskolemyndighetens redovisning av 

uppdrag angående översyn av timplan för specialskolan m.m. Promemorian innehål-

ler förslag till ny timplan för specialskolan för döva och hörselskadade elever. I upp-

draget har ingått att kartlägga om dagens regelverk och förutsättningar i övrigt för 

specialskolan ger adekvata möjligheter att individanpassa undervisningen. En ut-

gångspunkt för uppdraget har varit att elevernas måluppfyllelse ska öka samt att de 

särskilda behov som specialskolans målgrupp har beaktats. Ytterligare en utgångs-

punkt har varit att överensstämmelsen med grundskolans timplan ska öka utan att det 

totala antalet timmar ökar. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden. 

Stadsledningskontoret har inga synpunkter i sak men anser att förslaget saknar en 

problembeskrivning av nuvarande timplan. 

Utbildningsnämnden ser närmandet mot grundskolans timplan som positivt och 

välkomnar den föreslagna fortsatta översynen framförallt utifrån den nya gruppen 

elever som nu påbörjar sin skolgång, de med cochlea implantat (CI). 

 

Mina synpunkter 

 

Specialskolemyndighetens förslag till ny timplan innebär att antalet timmar för äm-

nena svenska, engelska, teckenspråk och samhällsorienterade ämnen utökats. Språk-

inlärningen för döva och hörselskadade elever är viktig och till stor del grundläggan-

de för elevernas samlade fortsatta kunskapsutveckling. Jag ser närmandet mot grund-

skolans timplan som mycket positivt.  

Den föreslagna fortsatta översynen är viktig framförallt utifrån den nya gruppen 

elever som nu påbörjar sin skolgång, de med cochlea implantat (CI). 
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Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande 

Som svar på remissen ”Specialskolemyndighetens förslag till förändring av speci-

alskolans timplan” överlämnas och åberopas denna promemoria. 

 

Stockholm den 26 februari 2009 

 

LOTTA EDHOLM 

 

 

Bilaga 

”Specialskolemyndighetens förslag till förändring av specialskolans timplan” 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Det antecknades till förteckningen att miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställ-

ningstagande.  

 

Kommunstyrelsen 

 

Det antecknades till protokollet att miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställningsta-

gande. 
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ÄRENDET 

 

Utbildningsdepartementet har remitterat Specialskolemyndighetens redovisning av 

uppdrag angående översyn av timplan för specialskolan, m.m. Promemorian innehål-

ler förslag till ny timplan för specialskolan för döva och hörselskadade elever. I upp-

draget har ingått att kartlägga om dagens regelverk, och förutsättningar i övrigt, för 

specialskolan ger adekvata möjligheter att individanpassa undervisningen. En ut-

gångspunkt för uppdraget har varit att elevernas måluppfyllelse ska öka samt att de 

särskilda behov som specialskolans målgrupp har beaktats. Ytterligare en utgångs-

punkt har varit att överensstämmelsen med grundskolans timplan ska öka utan att det 

totala antalet timmar ökar. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 19 februari 2009 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret har inga synpunkter i sak men kan konstatera att det totala antalet 

undervisningstimmar är det samma som tidigare, vilket också var intentionen då uppdragets 

gavs. Förändringarna som föreslås ligger inom den givna timplanen och innebär att antalet 

teoretiska timmar ökar på bekostnad av de mer praktiska estetiska ämnena såsom bland an-

nat bild, musik och elevens val. De teoretiska ämnena tenderar i undervisningssammanhang 

vara förenat med lägre undervisningskostnad än för de praktiska estetiska ämnena och för 

elevens val. Därmed anser stadsledningskontoret att det är rimligt att anta att förslaget är 

kostnadsneutralt. Specialskolemyndigheten redovisar inte de ekonomiska konsekvenserna av 

förslagen.  

I övrigt anser stadsledningskontoret att förslaget saknar en problembeskrivning av nuva-

rande timplan. Det är därmed svårt att avgöra om de föreslagna förändringarna leder till en 

positiv utveckling av elevernas kunskapsmål. I promemorian saknas erfarenheter från nuva-

rande system samt en utvärdering av effekterna av systemet. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 12 februari 2009 att över-

lämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen 

samt omedelbar justering. 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 12 januari 2009 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen har inget att erinra mot förslaget till ny timplan för specialskolan för döva och 

hörselskadade och ser närmandet mot grundskolans timplan som positivt. 

Den föreslagna fortsatta översynen är mycket viktig framförallt utifrån den nya gruppen 

elever som nu påbörjar sin skolgång, de med cochlea implantat (CI). 

 


